

## Neighbourhood Watch Bulletin – April 16, 2012

*This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to [wellingtoncpc@gmail.com](mailto:wellingtoncpc@gmail.com).*

*Le français suit*

- 1. Charges laid in pharmacy robberies**
- 2. Ottawa Police Service collaborates with Canada Border Agency**
- 3. Ottawa Police seek robbery suspect**
- 4. Motorists charged in March**

---

### 1. Charges laid in pharmacy robberies

The Ottawa Police Service has laid charges in connection to two recent pharmacy robberies.

On April 5 2012, at approximately 9:25 pm, a lone male suspect entered a pharmacy situated along the 2300 block of Ogilvie Road. The suspect produced a note demanding prescription drugs. The suspect fled with an undisclosed quantity of prescription drugs.

On April 8, 2012, at approximately 6:00 pm, the same suspect entered a pharmacy situated along the 1500 block of Alta Vista Drive. The suspect produced a note demanding prescription drugs. The suspect fled the premises with an undisclosed quantity of prescription drugs. There were no injuries in either robbery.

On April 12, 2012, an arrest was made in connection with these two robberies.

The Ottawa Police Robbery Unit has charged Ahmed AL-FADLI, age 22 of Ottawa, with two counts of robbery. In addition, the Gun & Gangs Unit has charged Mr. AL-FADLI with single counts each of possession of a schedule I substance and possession of a schedule III substance.

Anyone with information with respect to this robbery, or any other robbery, is asked to contact the Robbery Unit at [613-236-1222 ext. 5116](tel:613-236-1222) or Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) or toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

### 2. Ottawa Police Service collaborates with Canada Border Agency

The Ottawa Police Service Internet Child Exploitation Unit (ICE) charged a 40 year old Ottawa man on Friday April 13, 2012 following an investigation at the MacDonald Cartier International Airport.

On April 11, 2012, Canada Border Services Agency (CBSA) officers conducted a search of a passenger's laptop and discovered evidence of child pornography. The

Ottawa Police was contacted and arrested the suspect.

Jian Wei WANG, 40 years old of Ottawa, has been charged with Possession of Child Pornography.

### 3. Ottawa Police seek robbery suspect

The Ottawa Police Service is investigating a retail robbery and is seeking the public's assistance to identify the suspect.

On March 27, 2012 at approximately 7:10 pm, a suspect approached the employee at a cell-phone kiosk situated along the 3200 block of Greenbank Road. A note was passed to the employee making a demand for cellular phones. The suspect fled with a number of phones. There were no injuries.

The Ottawa Police Robbery Unit is seeking the public's assistance in identifying the suspect. He is described as being a Caucasian male, 220 lbs (100 kg), husky build, late 20's in age. (see attached image)

Anyone with information with respect to this robbery, or any other robbery, is asked to contact the Robbery Unit at [613-236-1222 ext. 5116](tel:613-236-1222) or Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) or toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

### 4. Motorists charged in March

The City of Ottawa's Selective Traffic Enforcement Program (STEP) focused on distracted driving and seat belt use in March, resulting in 667 charges being laid against motorists.

| <i>Targeted enforcement theme</i> | <i>Resulting charges</i> |
|-----------------------------------|--------------------------|
| Distracted driving                | 314                      |
| Seat-belt use                     | 353                      |

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health and the Public Works Department committed to preventing or eliminating road deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, community engagement, and development of a sustainable safe transportation environment.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The Safer Roads Ottawa Program is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for residents.

\*\*\*\*\*

- 1. Accusations portées à la suite de vols dans des pharmacies**
- 2. La Police d'Ottawa en collaboration avec l'Agence des services frontaliers du Canada**
- 3. La Police d'Ottawa cherche un suspect lié à un vol**
- 4. Accusations portées contre automobilistes en mars**

#### 1. Accusations portées à la suite de vols dans des pharmacies

Le Service de police d'Ottawa vient de porter des accusations en rapport à deux vols survenus récemment dans des pharmacies.

Le 5 avril 2012 vers 21 h 25, un suspect se présenta seul dans une pharmacie du bloc des 2 300 du chemin Ogilvie. Le suspect remit un billet indiquant qu'il exigeait des médicaments d'ordonnance. Il quitta les lieux en possession d'une quantité, non divulguée, de médicaments.

Le 8 avril 2012 vers 18 h 00, le même suspect entra dans une pharmacie du bloc 1 500 de la promenade Alta Vista. Le suspect remit un billet indiquant qu'il exigeait des médicaments d'ordonnance. Il s'enfuit des lieux en possession d'une quantité, non divulguée, de médicaments. Dans un cas comme dans l'autre, personne ne fut blessé.

Le 12 avril 2012, une arrestation eut lieu relativement à ces deux incidents.

L'Unité des vols de la Police d'Ottawa a inculpé Ahmed AL-FADLI, âgé de 22 ans et d'Ottawa, de deux chefs de vol. En outre, l'Unité des armes à feu et des bandes de rue a inculpé M. AL-FADLI d'un chef respectif de possession d'une substance de l'annexe I et de possession d'une substance de l'annexe III. M. Al-Fadli doit comparaître aujourd'hui devant les tribunaux.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à ce vol, ou à tout autre vol, est priée de communiquer avec l'Unité des vols au [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 5116, ou Échec au crime au [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) ou sans frais au [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

#### 2. La Police d'Ottawa en collaboration avec l'Agence des services frontaliers du Canada

La Police d'Ottawa, en collaboration avec l'Agence des services frontaliers du Canada, inculpe un homme d'Ottawa, âgé de 40 ans, de possession de pornographie juvénile

Ottawa – Le vendredi 13 avril 2012, l'Unité des crimes informatiques et d'exploitation sexuelle d'enfants sur Internet du Service de police d'Ottawa inculpa un homme d'Ottawa, âgé de 40 ans, à la suite d'une enquête menée à l'aéroport international Macdonald-Cartier d'Ottawa.

Le 11 avril 2012, des agents de l'Agence des services frontaliers du Canada faisaient une fouille de l'ordinateur portable d'un passager lorsqu'ils y décelèrent la présence de pornographie juvénile. La Police d'Ottawa fut contactée et procéda à l'arrestation du suspect.

Jian Wei WANG, un homme d'Ottawa âgé de 40 ans, fut inculpé de possession de pornographie juvénile. Il doit se présenter devant les tribunaux le 13 avril 2012 pour une audience de mise en libération sous caution. L'enquête se poursuit.

### 3. La Police d'Ottawa cherche un suspect lié à un vol

Le Service de police d'Ottawa fait enquête sur un vol perpétré dans un commerce et lance un appel à la population en vue d'identifier le suspect recherché.

Le 27 mars 2012 vers 19 h 10, un suspect s'approcha d'un kiosque de téléphonie cellulaire du bloc des 3 200 du chemin Greenbank et aborda un employé. L'individu tendit un billet à l'employé, indiquant qu'il exigeait des téléphones cellulaires. Le suspect s'enfuit en possession de plusieurs appareils. Personne ne fut blessé.

L'Unité des vols de la Police d'Ottawa demande l'aide de la population pour identifier le suspect. Celui-ci a été décrit comme étant un homme de race blanche, trapu, pesant 100 kg (220 lb), en fin de la vingtaine (voir la photo ci-jointe.)

Toute personne détenant des renseignements pertinents à ce vol, ou à tout autre vol, est priée de communiquer avec la Section des vols du Service de police d'Ottawa au 236-1222, poste 5116, ou Échec au crime au [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) ou sans frais au [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

### 4. Accusations portées contre automobilistes en mars

Le Programme d'application sélective en matière de circulation (PASC) de la Ville d'Ottawa a mis l'accent sur les distractions au volant et le port de la ceinture de sécurité au mois de mars, ce qui a donné lieu au dépôt de 667 accusations contre automobilistes.

| <i>Thème ciblé</i>              | <i>Accusations portées</i> |
|---------------------------------|----------------------------|
| Distractions au volant          | 314                        |
| Port de la ceinture de sécurité | 353                        |

Le Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa est le fruit d'un partenariat communautaire de premier plan entre le Service des incendies d'Ottawa, le Service paramédic d'Ottawa, le Service de police d'Ottawa, Santé publique Ottawa et le Service des travaux publics. Ces derniers se sont engagés à prévenir ou à éliminer les décès et les blessures graves dus aux accidents de la circulation pour toutes les personnes se trouvant sur le territoire de la Ville d'Ottawa, et ce, grâce à un changement culturel, à l'engagement communautaire et à la mise en place d'un milieu de transport sûr et durable.

La sécurité routière figure parmi les priorités désignées par les résidents d'Ottawa. Le Programme d'amélioration de la sécurité des routes à Ottawa vise à assurer l'utilisation des ressources disponibles afin d'accroître la sécurité routière pour les résidents

d'Ottawa.

---

---

Key Ottawa Police Service numbers:

- \* Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- \* Other emergency ..... **613-230-6211**
- \* Non-emergencies and general inquiries ..... **613-236-1222**
- \* To have the police attend your location ..... **613-236-1222**  
**ext. 7500**
- \* To make a police report ..... **613-236-1222**  
**ext. 7300**

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

**a) Deciding which number to phone.**

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-230-6211 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

**b) Getting a report number.**

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

**c) Share your report number and incident.**

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

**Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses**

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

**Graffiti**

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.

#### Sexual assaults in downtown area

The Ottawa Police Service Sexual Assault/Child Abuse Section is now investigating the report of three additional sexual assaults that occurred in the morning hours of April 16, 2012 in the downtown area.

The incidents occurred at O'Connor Street at Lisgar Street, Preston Street at Saint Anthony Street, and Loretta Street at Young Street between 6:20 am and 6:45 am.

In all three incidents, a male suspect approached women from behind and inappropriately touched them. In two of the cases the suspect attempted to pull down their pants.

The general description of the suspect in all incidents is a white male, approximately 30 years of age, dark short hair, and dark eyes wearing a dark hooded sweatshirt.

Anyone with information is asked to contact the Ottawa Police Service Sexual Assault/Child Abuse Section at [613-236-1222](tel:613-236-1222), ext. 5944 or Crime Stoppers at [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) or toll free at [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).

#### Missing man

The Ottawa Police Service is seeking the public's assistance in locating a missing Ottawa man.

Gerald DESLAURIERS, 54 years old, has not been seen since April 13, 2012. He is described as a white, 5'4" (163 cm). He is slim and has short grey hair. When he was last seen he was wearing a black shirt, black pants, grey jacket and beige baseball cap. A photo is forthcoming.

DESLAURIERS does not have access to a motor vehicle; he is known to walk to his destinations. DESLAURIERS recently moved from the Heron Gate area to the west end of the City.

Anyone with information on the whereabouts of DESLAURIERS is asked to contact the Ottawa Police Missing Persons Unit at [613-236-1222](tel:613-236-1222), extension 2355.

.....

#### Agressions sexuelles au centre-ville

L'Unité des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants du Service de police d'Ottawa enquête maintenant en rapport à trois 3 autres agressions sexuelles qui lui ont été signalées et qui auraient eu lieu au centre-ville, l'avant-midi du 16 avril 2012.

Les incidents sont survenus entre 6 h 20 et 6 h 45 près de l'angle des rues O'Connor et Lisgar Street, sur la rue Preston près de la rue Saint Anthony, et près de l'intersection des rues Loretta et Young.

Lors de chacun des trois incidents, un homme s'approcha par derrière d'une femme et la

toucha de manière déplacée. Dans deux des cas, il tenta également de baisser le pantalon de sa victime.

Le signalement général du suspect, lors des trois incidents, fait état d'un homme de race blanche, âgé d'environ 30 ans, les cheveux foncés courts, les yeux foncés, portant un chandail foncé à capuchon.

Toute personne ayant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de contacter l'Unité des agressions sexuelles et de la violence faite aux enfants du Service de police d'Ottawa au [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 5944 ou Échec au crime au [613-233-8477](tel:613-233-8477) (TIPS) ou sans frais au 1-800-222-8477.

#### Homme disparu

Gerald DESLAURIERS, âgé de 54 ans, n'a pas été vu depuis le 13 avril 2012. On le décrit comme étant un homme de race blanche mesurant 1,63 m (5 pi 4 po). Il est mince et a de courts cheveux gris. La dernière fois qu'on l'a vu, il portait une chemise noire, un pantalon noir, un blouson gris et une casquette de baseball beige. Une photo de lui sera disponible sous peu.

DESLAURIERS n'a pas accès à un véhicule motorisé; il a l'habitude de se rendre à pied à sa destination. DESLAURIERS est récemment déménagé du secteur de Heron Gate au secteur Ouest de la ville.

Toute personne ayant des renseignements quant à l'endroit où se trouverait M. Deslauriers est priée de communiquer avec la Section des adultes portés disparus en composant le [613-236-1222](tel:613-236-1222), poste 2355, ou avec Échec au crime au [613-232-8477](tel:613-232-8477) (TIPS) ou sans frais au [1-800-222-8477](tel:1-800-222-8477).